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ÉVKÖZI 4. VASÁRNAP                                B év              1– 4 oldal
                                                                     
Olv.: Mtörv 18,15-20 – 1Kor 7,32-35 – Mk 1,21-28
Jézus meggyógyít egy ördögtől megszállt embert

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Bárcsak érvényre jutna a mai reggelen az az igazság, amit énekeltünk, hogy igaz akarattal
tudjunk válaszolni Istennek! Minden egyes vasárnap erről szól! Isten meghív bennünket, mi
meg kell, hogy válaszoljunk! Az is válasz, ha semmit se mondunk, semmit se teszünk. Jobb,
ha mondjuk Istennek, hogy igen!

Még jobb, ha azt mondjuk Istennek,
hogy részt veszünk Isten embermentő munkájában!

Ezt  a  szentmisét  egy  boldog  ember  kérte,  hogy  imádkozzunk  vele,  segítsünk  neki  a
hálaadásban. Házassági évfordulója van. A templomba csak egyedül tud jönni, mert felesége
beteg. Az elmúlt 50 évért szeretne hálát adni jó szívvel. Megadatott neki az, hogy örömmel
tud hálát adni! Nem kis kegyelem! Tartsunk bűnbánatot!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Jézus számtalan csodát tett. Ezek a csodák nem önkényesek, Jézus minden egyes csodájában
Isten  megváltó  gondolata  jelenik  meg.  Ezért  fontosak!  Nem arról  van  szó  csupán,  hogy
emberek  igényeit,  vágyait  kielégítse  vagy  kétségbeesett  kéréseikre  feleljen.  Ahogy  most
hallottuk, elterjedt azon az egész vidéken, hogy még a gonosz szellemek is engedelmeskednek
Neki. És ma, ma, hogy állunk? Valaki azt mondta:

Ördögi zajtól hangos a világ!

Az  élvezetvágy,  a  pénz  őrülete  és  a  hatalomra  törekvés  ijesztő  módon  vannak  jelen
világunkban. Mi köze van mindehhez az Istennek? Valóban arról van szó, hogy ez a gonosz
lélek hangoskodása? Mindenki merüljön önmagába, gondolkodjon el a konkrét helyzetén, az
egyéni  élethelyzetén,  a  társadalmi  viszonyokon,  a  világ  helyzetén.  Aztán  mindenki
válaszoljon úgy, ahogy a Lélek szól az emberben!

Olyan világban élünk, amelyben a Lélek szava mintha elhallgatna!

Azt is olvassuk a Szentírásban, hogy Jézus nem hangoskodásra szólít fel bennünket. Az isteni
igazságot nem kell nekünk megvédeni! Az igazság elég erős önmagában, megvédi magát, ha
valóban igazság! Az igazság védelmét hagyjuk Istenre!

Nekünk az igazságról kell tanúságot tenni!
Az igazságról való tanúskodás viszont a mi küldetésünk,

ha keresztények vagyunk!

B 13

1



2015. 02. 01.

Prohászka püspök úrra emlékezünk
A világ helyzetével kapcsolatosan Prohászka püspök úrra utalok, aki szálka volt a liberális
gondolkodók szemében. Nagyon fiatalon halt meg. Az ilyen emberek gyorsabban fogynak el.
100  évvel  ezelőtt  hatalmas  erővel,  találékonysággal,  fényekkel  tudta  az  igazságot
megjeleníteni.  Elsősorban  a  szellemi  elit,  a  lelki  elit  kialakításán  munkálkodott.  A
kereszténység nem elitista!  A mai üzenet is erről szól, az Egyház nem elitista.  Prohászka
püspök úr is a szegényekre, a kicsinyekre hivatkozott, amint Pál apostol is utal azokra, akik
abban a korban odafigyeltek a tanításra. A műveltek, a kicsiszoltak a hellén kultúra neveltjei
voltak. A hellén kultúra istenei az Olimposzon ültek. Ezek az emberek mit tudtak kezdeni a
jászollal, a kereszttel? A mi Királyunk trónusa a jászol, meg a kereszt!

Prohászka püspök úr egy évvel halála előtt mondta: „Be kell látnom, hogy a kereszténység
tömegmozgalom!” A kereszténység vagy tömegmozgalom lesz, vagy nem lesz! A különböző
lelki megújulási mozgalmak - amiktől az Egyház oly sokat várt a II. Vatikáni Zsinat után, -
eléggé elszigetelődnek, piciny körben mozognak. Nem váltják be azt, amit vár tőlük a Vatikán
is. Az Egyháznak van ideje, várja, mi jön ki ezekből a mozgalmakból, milyen gyümölcsöket
teremnek. Eddig még nem fordultak gyümölcstermőre.

Mit akar az Isten?
Ha komolyan gondoljuk kereszténységünket,  akkor  nagyon oda  kell  figyelni,  mit  akar  az
Isten! Mit üzen az Isten a prófétákon keresztül, Jézus Krisztuson keresztül? Mit akar az Isten
általunk ebben a világban? 

A kereszténységben 
nem csak a mi üdvösségünkről van szó! 
Nem az én üdvösségemről van szó,

 nem az övéről, meg az övéről, mindenkiéről, aki itt van. 

A világ sorsáról van szó!
Az emberiség ügyéről van szó!

Isten ebben a programban, az üdvösség tervében vár bennünket!

Ki nekünk az Isten
Mit akar az Isten? Ki nekünk az Isten? Ez a két nagyon lényeges szempont találkozik! Isten
mit akar, azt tudjuk! Nekünk ki az Isten, ezen el kell gondolkodnunk! Azt hallottuk, hogy
Isten  prófétákat  támaszt  és  általuk  üzen!  A  próféta nem  jós,  a  próféta  Isten  szája!  A
prófétának azt kell mondani, amit Isten akar mondani nekünk embereknek! A próféta Isten
Szellemét jeleníti meg ebben a világban. Ez azt jelenti, hogy a prófétának értelmezni kell a
világ jelenségeit az üdvösség szempontjából! 

Isten nem foglalkozik a világ e világi szempontjaival. Ez fontos, de Isten ránk bízta a világot,
felelősek vagyunk érte! Isten ezzel többet nem foglalkozik. 

Isten a lelkünkkel foglalkozik,
 mert nem mindegy, hogy milyen lélekkel vesszük kezünkbe a világot!

Az se mindegy, hogy milyen lelkülettel vagyunk egymás iránt!

Ez fontos az Istennek! Ne azzal foglalkozzunk állandóan, hogy az emberek mit művelnek
ebben a világban! Kicsit többet kellene foglalkoznunk azzal, hogy nekünk milyen emberré
kell formálódnunk, hogy ez az ördögi zaj egy kicsit halkuljon! 
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Azt se felejtsük el, - isteni ígéret - ahol elárad a bűn, ott túlárad a kegyelem! Nem egyenlő
erőviszonyokról van szó! Erős a gonosz, de csak lármázni tud! 

Még erősebb a kegyelem, Isten szeretete,
 amely halkan érkezik el hozzánk emberekhez!

Isten szól hozzánk 
A mai evangélium elsősorban azt akarja elénk állítani,  hogy micsoda ereje van a  szónak,
Jézus  szavának elsősorban!  Jézus  tanításával  kapcsolatosan  azt  halljuk,  hogy  az  emberek
elcsodálkoznak,  mikor  őt  hallgatják,  így  még  ember  nem  beszélt!  A  mai  evangélium
alapüzenete Jézuson keresztül: 

Isten hogyan gondolkodik rólam, rólunk, emberekről
és Isten hogyan gondolkodik a mi emberi kapcsolatainkról!

Ez  az  üzenet  lényege:  amit  Isten  gondol  rólunk,  emberekről,  amit  Isten  gondol  a  mi
életünkről, amely közös! Ez az üzenet a legfontosabb! Nem az, amitől hangos a világ! 

A világ legföljebb azért olyan hangos,
mert talán túl nagy teret adtunk lelkünkben a gonosz szellemeknek!

Mit gondol az Isten rólunk
Isten azt gondolja, hogy Hozzá tartozunk! Enyéim vagytok! Ez életünk vertikális vonulata!
Azt jelenti, hogy 

Isten lehajol és magához emel bennünket!
Isten megfürdet bennünket az ő szeretetében!

Isten magához von bennünket!

Kérdés az, hogy tudjuk-e ezt értékelni? Vagy úgy gondoljuk, hogy erre nincs szükségünk!
Nagyon nagy kérdés ez, hogy az ember ezen egyáltalán elgondolkodik-e? Vagy úgy gondolja,
hogy neki nincs szüksége erre, marad lent, marad lent az emberek világában. Az a Szellem,
amit Isten akar nekünk adni, Isten értékelő szeretete! Isten értékelő szeretetéről van szó! 

Isten értékelő szeretete igazol bennünket!
Mi olyan lények vagyunk, akik érdemesek vagyunk Isten szeretetére! 

Mit akarunk ennél többet?

Isten az egyetemes szeretetről szól
A másik nagyon nagy igazság, emberi életünk horizontális vonulata! 

Isten arra figyelmeztet bennünket, hogy felelősek vagyunk egymásért!
Isten az egyetemes szeretetről szól!

Minden ember egyforma és adósai vagyunk egymásnak ezzel a szeretettel!

Ha ezt komolyan gondolnánk mi emberek, ha csak mi, akik magunkat kereszténynek tartjuk!
Ha  komolyan  gondolnánk  ezt,  mindaz  a  szörnyűség  megtörténhetne  a  világban,  ami
megtörtént számtalanszor, ami megtörtént a XX. században, iszonyatos történésekben! 

Mindaz megtörténhetne, ami történik ma,
ha az emberek komolyan gondolnák ezt az igazi egyenlőséget?
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Hogyan fogadjuk Isten szavát
Isten  a  kereszt  jegyében  gondolja  el  a  mi  életünket!  Ha  legalább ezt  a  gondolatot  közel
engednénk magunkhoz!  Érdemes azon is  elmélkedni,  hogy mi általában hogyan fogadjuk
Jézus szavait, az isteni igazságokat? Ez egy drámai eseménysor! 

Mondhatjuk, talán csodálattal. 
Ezek a nagy igazságok, 
még ha nem is tudunk ezek szerint élni, 
akkor is csodálatra méltó igazságok! 

Szeret az Isten! Egymásra bízott bennünket az Isten! Egyformák vagyunk, nincs különbség
ember és ember között! Az egyetemes szeretet igazsága! Ezt meg kell csodálni! Aki már erre
se képes, nem tudom, mit lehet vele tenni?

Ha igazán komolyan gondoljuk, akkor megrendítő!
 Megrendítő, mert amikor ezeket az igazságokat halljuk, 
akkor kiderül, hogy milyen szellem van bennünk! 

Nem  szabad  elfelejteni,  hogy  nemcsak  a  jó  Szellem  lakozik  bennünk!  Nehogy  hamis
értékelésünk legyen! Nem véletlen, hogy azt mondja a Szentírás: 

Isten szava olyan, mint a két élű kard, 
amely vág és valamit eltávolít. 
Isten szava olyan, mint kertész kezében az olló. 
Levagdos különböző részeket a növényről. Fájdalmas. 
Isten szava olyan, mint az orvos szikéje. 
Amikor baj van, akkor kézbe veszi és van, amit kivág. 

Megrendítő, ha komolyan gondoljuk, de magától értetődő kell, hogy legyen! Ez akkor is így
van,  amikor  önvizsgálatot  tartunk  és  elgondolkodunk  azon,  hogy  belőlünk  mit  kellene
kivágni! Belőlünk mit kellene eltávolítani? Gondolkodásunkban mi az, aminek nem szabadna,
hogy helye legyen bennünk! Ha az ember ezekkel szembe néz és megrendültségében levonja
a  következtetéseket,  akkor  az  már  valami!  Akkor  talán  van remény arra,  hogy az  ember
nemcsak megcsodálja ezeket az igazságokat, nemcsak megrendül, hanem valamilyen választ
ad, jó esetben  pozitív választ! Pozitív választ ad Istennek! Azt hiszem, hogy világunkban
pontosan ez hiányzik! 

Az emberek pozitív válasza az Istennek
és az emberek pozitív válasza egymásnak!

Pozitív válasz azt jelenti: az emberi élet harmóniájának képlete!

Ha az ember válaszol Istennek, aki így szól hozzánk, akkor ez azt jelenti, hogy valamiképpen
az ember élete harmonikusság válik! E nélkül nem! Aki ezeket a válaszokat nem fogalmazza
meg, diszharmonikus lesz az élete. A világ is azért diszharmonikus, mert ördögi zajtól hangos
a világ! Azt tudjuk, hogy milyen az Isten! Milyen választ adunk Istennek, az rajtunk múlik! 

Ha merjük Istent szeretni,
akkor van remény arra, hogy egymást se játsszuk ki!

+  A M E N  +
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